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       Facultat de Biologia 
       Av. Diagonal, 645 
       08028 Barcelona    
 
 
 
ACTA DE LA JUNTA DE FACULTAT 
 
Sessió núm.: 01/08 
Data: 30 de juny de 2008 
Hora: 11.00 h 
Lloc: Aula Magna 
 
Assistents a la Junta 
F. J. Casado (com a degà)   C. E. García 
J. Lloberas (com a vicedegà)   A. M. Gumà 
P. Moral (com a vicedegà) M. Llobera 
J. Sancho (com a adjunt al degà) M. D. López 
M. Aguadé  T. Mampel 
J. J. Alfonso R. M. Masalles 
J. Armengol M. Ros 
C. Bergareche M. Salicrú 
A. Bosch H. Salvadó 
D. Burguera     A. Serra 
M. Durfort     X. Testar 
M. Esteve  A. Vall 
A. Fernández F. J. López (com a secretari) 
  
Hi assisteixen com a convidats 
M. Alemany (en substitució de R. Codony), D. Grinberg, R. Iglesias, A. Miñarro, T. Pañell. 
 
Han excusat la seva absència 
M. T. Blas, E. Bosch, R. Gironès, C. Palacín. 
 
 
Ordre del dia 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Informe de l’equip deganal. 
3. Convocatòria d’eleccions a membres de la Junta de Facultat. 
4. Sol·licitud de pròrroga del mandat del degà. 
5. Proposta de renovació de la Comissió de Doctorat per al curs 2008-09. 
6. Resolucions de la Comissió de Postgrau. 
7. Presentació del nou Servei de Criogènia. 
8. Assumptes de tràmit. 
9. Torn obert de paraules. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
S’aprova l’acta corresponent a la sessió ordinària de 14 de novembre de 2007. 
 
2. Informe de l’equip deganal 
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El degà comença la intervenció demanant excuses en nom dels membres de la Junta que han 
manifestat que serien absents, en particular la Dra. Blas, a qui desitja una ràpida recuperació de 
l’operació que li ha impedit estar-hi present. També expressa en nom de la Facultat el condol 
pels traspassos del pare de la Dra. Palacín, de la mare de la Dra. García i, de manera especial, 
del Dr. Xavier Ruiz, professor del Departament de Biologia Animal. També dóna la benvinguda 
als nous membres de la Junta: els directors dels departaments de Genètica i Ecologia, doctors 
Grinberg i Sabater, i els representants del col·lectiu d’estudiants recentment elegits. Finalment 
mostra l’agraïment i l’homenatge als membres que durant anys han estat treballant per a la 
Facultat des de la Junta i que ja no en formaran part d’aquesta: Joan Armengol, Mercè Durfort, 
Ramon Masalles, Tecla Riera, Joandomènec Ros i Josep Sancho. 
A continuació, el degà fa referència a diferents temes que s’han anat desenvolupant els darrers 
mesos. En primer lloc, comenta que el pressupost de la UB no es va aprovar fins al passat 16 de 
maig, ja que el nou president del Consell Social volia disposar abans d’una auditoria externa, al 
marge dels informes Casas i Bosch. Aquesta assessoria externa, encarregada a l’empresa 
KPMG, presenta unes xifres comparables a les presentades als informes esmentats, amb un 
dèficit estructural d’uns 20 milions d’euros per any, tot i que difereix en les solucions 
proposades, que queden recollides en el Pla d’estabilització pressupostària. També esmenta la 
complicació addicional que representa tenir actualment un rector en funcions. 
El degà comenta també que la Generalitat va enviar el mapa de graus que, en realitat, només és 
un llistat de les propostes fetes per les diferents universitats catalanes, sense que es vegi cap 
mena de política al darrere, i manifesta que la idea de la Generalitat sembla donar llum verda a 
tota proposta que hagi passat prèviament el filtre de l’ANECA. Pel que fa a la convocatòria de 
professorat, indica que la Generalitat ha prorrogat el primer conveni del Programa Serra Hunter, 
de manera que sortirà una convocatòria fora de termini, i que, en canvi, no es prorrogarà el Pla 
de promoció del professorat. Finalment, pel que fa al tema d’obres, el degà indica que les 
notícies no són bones, ja que no es disposa de pressupost per a la seva continuació, de manera 
que només es poden fer algunes intervencions puntuals al Departament d’Ecologia i a la Unitat 
de Fisiologia Vegetal. També comenta que haurem d’esperar l’elecció del nou rector per 
continuar les negociacions. 
La Dra. Durfort pregunta pels forats que s’estan fent darrere l’estabulari; el Sr. Alfonso contesta 
que són per col·locar els dipòsits de combustible per al generador d’emergència. La Dra. Durfort 
també comenta l’existència d’un desnivell a l’entrada principal de l’edifici annex que s’inunda 
els dies de pluja, la necessitat de netejar els vidres del costat Diagonal i de reduir el consum 
elèctric, i felicita a la Sra. Bosch per les obres dels serveis de la planta baixa de l’edifici 
Margalef; el degà contesta que el mèrit de com han quedat aquests serveis és del Sr. Alfonso. El 
degà indica que vol aprofitar la finalització de la nova biblioteca per expressar el seu 
reconeixement a les dues persones que han portat el pes de les obres de la Facultat durant 
aquests anys: el Dr. Josep Sancho i el Sr. Enric Jené; a petició de la Dra. Durfort, la Junta els hi 
dedica un aplaudiment. El Dr. Alemany demana, per a l’entrada de l’annex (planta -2), una 
petita vela per als dies de pluja i un mur de contenció en cas de fuita del nitrogen líquid, i 
manifesta que s’hauria de reduir considerablement la il·luminació de la Facultat, especialment 
per a les nits. 
El Dr. Moral comenta que s’han aprovat diferents propostes de màster i diplomes d’extensió 
universitària. Pel que fa als màsters oficials, indica que hi ha dues propostes noves per al curs 
2009-10 (Fisiologia Integrativa, i Agrobiologia i Ambient), que s’han aprovat les modificacions 
de plans d’estudis dels màsters oficials per al curs 2008-09, i que actualment tenim uns 320 
estudiants matriculats i més de 460 preinscripcions per al proper curs. 
El Dr. Lloberas presenta les dades del contracte programa de recerca per al 2008 (197.253 €), 
indicant que la previsió és que s’incrementi un 10% el proper any, i també que al nou pla de 
becaris APIF, que substitueix els BRD, enguany li han correspost set places a la nostra Facultat. 
També comenta l’aprovació de l’Institut de Biodiversitat de la UB, i també que podrem disposar 
properament d’un segon autoclau per al servei de la Facultat. La Dra. Aguadé demana un 
aclariment de perquè s’han sumat els articles i els capítols de llibre a l’hora de fer els càlculs; el 
Dr. Lloberas contesta que l’índex d’impacte dels articles no s’ha tingut en compte en el 
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repartiment per part de la universitat, però que en l’àmbit de la Facultat sí que es tindrà en 
consideració. 
 
3. Convocatòria d’eleccions a membres de la Junta de Facultat 
El degà informa que demà passat tindran lloc les eleccions dels representants dels diferents 
col·lectius a la Junta de Facultat (annex 1), tret del d’estudiants, que ja les va fer. També 
comenta que no és possible tirar endavant algunes propostes que li han arribat per garantir la 
presència de representants de tots els departaments a la Junta, ja que l’actual reglament 
d’eleccions no ho preveu. 
 
4. Sol·licitud de pròrroga del mandat del degà 
El degà comenta que la finalització del seu càrrec obligaria a convocar eleccions al Deganat a 
mitjan setembre, però demana poder continuar-hi en ell fins que tota la informació no estigui 
introduïda en el Programa Verifica (que s’acaba el 14 de juliol) i poder així acabar aquesta part 
de la feina. Per aquest motiu, sol·licita a la Junta de Facultat que s’autoritzi a demanar una 
pròrroga de dos mesos, amb la idea de poder convocar les eleccions al Deganat de la Facultat tot 
seguit de les de Rectorat. La Junta de Facultat aprova per assentiment aquesta proposta. A 
continuació, el degà manifesta la voluntat de no tornar-se a presentar al càrrec, i mostra la seva 
satisfacció pel suport de la Facultat en les decisions preses durant el seu mandat. 
 
5. Proposta de renovació de la Comissió de Doctorat per al curs 2008-09 
El Dr. Lloberas comenta la necessitat d’establir canvis en l’estructura de la representació en la 
Comissió de Doctorat, ja que actualment la participació dels departaments és molt transversal. 
En aquest sentit, comenta que la Facultat de Biologia participa en onze programes de doctorat 
regits pel RD56 amb mencions de qualitat renovades, i dos més d’estructura antiga (RD 778), 
que ja han donat el pas per adaptar-se al nou model, i que la nova estructura fa que els 
programes de doctorat surtin de l’àmbit dels departaments i facultats, i que les comissions de 
doctorat hauran d’assumir noves competències, com ara l’acceptació dels nou alumnat i el seu 
seguiment. El Dr. Lloberas indica que la Comissió de Doctorat de la Facultat ha d’incloure els 
dos coordinadors dels programes “antics” i un representant per a cadascun dels programes de 
doctorat “nous” en els quals la Facultat estigui implicada, mantenint les competències actuals. 
Per tot això, el Dr. Lloberas demana a la Junta de Facultat l’aprovació per poder organitzar la 
nova comissió de doctorat de la Facultat d’acord amb aquesta nova realitat, i que començaria a 
ser funcional a partir del setembre. El Dr. Masalles mostra la seva preocupació per la mida 
d’aquesta comissió; el Dr. Lloberas contesta que no serà molt més gran que l’actual. El Dr. 
Alemany demana que el representant d’un programa de doctorat pugui ser el coordinador. La 
Junta de Facultat aprova per assentiment la proposta de renovació de la Comissió de Doctorat. 
Finalment, el Dr. Lloberas recorda l’obligatorietat d’enquadernar dins de les tesis fetes per 
articles l’informe del director de la tesi. 
 
6. Resolucions de la Comissió de Postgrau 
El Dr. Moral informa que la Comissió de Posgrau va aprovar les propostes dels màsters de 
Fisiologia Integrativa i el d’Agrobiologia i Ambient, amb la qual cosa s’enllestiria el mapa de 
màsters de la Facultat, i demana que la Junta aprovi aquestes propostes. La Junta de Facultat 
aprova per assentiment aquestes dues propostes de màsters oficials. 
 
7. Presentació del nou Servei de Criogènia 
El degà informa que la Facultat ja està en condicions d’oferir el nou Servei de Criogènia, ubicat 
al costat de l’aparcament de l’edifici annex, i que ha de permetre la conservació de mostres 
congelades en nitrogen líquid; també indica que el responsable científic és el Dr. Manuel Reina i 
que properament es farà una reunió per a la posada en funcionament. El degà comenta que el 
subministrament de nitrogen líquid passaria a fer-se des del dipòsit horitzontal, amb el 
compromís de fer-ho al mateix preu que si es fes des del vertical. El Dr. Lloberas indica que 
s’ha adquirit la balança per a aquest servei, i comenta el notable increment en el preu del 
nitrogen líquid dels últims temps. El Dr. Alemany manifesta la preocupació sobre el tipus de 
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mostres que es puguin guardar en aquest servei; el degà contesta que els usuaris hauran d’omplir 
unes fitxes i responsabilitzar-se del que hi posen. La Junta de Facultat aprova per assentiment la 
proposta de creació del Servei de Criogènia. 
 
8. Assumptes de tràmit 
No hi va haver afers de tràmit 
 
9. Torn obert de paraules 
El degà explica els incidents que van tenir lloc el dia 20 de juny, i que van impedir la celebració 
de la Junta de Facultat. El Sr. Fernández manifesta que la data triada per fer aquesta Junta no era 
l’adient, i demana la celebració d’un referèndum vinculant de tota la comunitat universitària 
sobre el procés de Bolonya. La Dra. Durfort indica que aquesta mena de propostes s’haurien 
d’haver plantejat mesos enrere. El Dr. Alemany comenta que, encara que no és partidari de les 
accions de força, pensa que el procés de Bolonya no s’ha portat a terme correctament i que 
s’estan fent les coses de manera equivocada. El degà indica que, personalment, pot acceptar les 
disculpes però que no oblida el que ha passat i que els esdeveniments del dia 20 poden portar 
conseqüències. El Sr. Fernández aclareix que no han demanat disculpes pel que va passar. El 
degà comenta que ell havia parlat amb representants de l’alumnat i que els va oferir que en la 
Junta del dia 20 no s’aprovaria res, ja que no era preceptiu; també comenta que, en impedir la 
celebració de la Junta, es va perdre l’oportunitat de parlar del tema en l’àmbit de la Facultat, ja 
que era oberta a tothom, i proposa organitzar aquest debat més endavant en una data més adient. 
Pel que fa al referèndum, considera que, com que ja no serà degà de la Facultat, no es pot 
comprometre per no hipotecar la gestió del proper equip deganal. El Sr. Burguera critica la 
presència de policia de paisà a la Facultat; el degà contesta que, com a responsable del que passa 
a la Facultat, havia de prendre les mesures adients per garantir la integritat de la Facultat i la de 
les persones que hi treballen. El Dr. Llobera manifesta que es va sentir ofès amb l’actuació dels 
estudiants i demana que aquestes accions contràries a la convivència democràtica no es tornin a 
repetir. 
 
El degà aixeca la sessió a les 13.00 hores, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari de la Facultat    Vist i plau 
 
 
 
 
       El degà 


